
Referat 

Møde i bestyrelsen for Dansk Bjerg- og Klatreklub 

tirsdag den 4. april 2019 klokken 18-21 
 

 

 

Tilstede: Morten, Jan, Marting, Susanne, Diana, Peter 

Afbud: Niels, Filip, Josefine, Camilla  

 

1) Godkendelse af dagsorden  

Punktet ”Nyt fra halledelsen” udgik. Øvrig dagsorden godkendt.  

 

2) Konstituering  
 

Bestyrelsen konstituerede sig som følger: 

 

Morten (formand, Amager Bakke arbejdsgruppe) 

Jan (kasserer, Amager Bakke arbejdsgruppe) 

Martin (formand forretningsudvalg + rutebygudvalg) 

Susanne (formand trænerudvalg og talent/elite arbejde) 

Niels (formand Sundholm og træning/boulder) 

Filip (formand sikkerhedsudvalg + arbejdsgruppe om ny væg i B&W) 

Diana (Formand Klubturudvalg inkl. udendørs egenfærdighedskurser) 

 

Josefine (suppleant) 

Peter (suppleant + Arbejdsgruppe om kommunikation: Identifikation af lavthængende frugter.  

 

Peter spørger Josefine om hun vil være med i arbejdsgruppe om kommunikation. Martin efterspørger en 

afløser til rutebygudvalg.  

 

 

3) Orienteringspunkter  
 

i) Økonomi – Regnskab (evt.) og budgetopfølgning v/Jan  

Økonomien fortsat fornuftig. En lille nedgang i medlemstal men øget salg af dagsbilletter. Første 

kvartal viser et resultat lidt over det budgetterede.  

 

4) Punkter til beslutning 

 

a) Opfølgning på Generalforsamling 

Enighed om at lavt fremmøde til generalforsamling udgør et demokratisk problem – gode ideer til 

at øge fremmødet efterlyses! 

 

Der var enighed om ikke at forfølge ønsket om en navneændring. Debatten på Generalforsamlingen 

havde vist, at flere medlemmer ikke ville føle sig omfattet af navnet ”Dansk Bjergklub”. Og det lave 



fremmøde tydede på, at der ikke var en stor gruppe engagerede medlemmer, med et stærkt ønske 

om ændringen.  

 

Der var enighed om at vente med at gå videre med nyt logo/ grafisk design. Uden nyt navn haster 

det ikke, og andre projekter vurderes som vigtigere her og nu.   

 

Jan ville undersøge indvendingen mod ændring af § 5 stk 3. Afhængigt af resultatet vil bestyrelsen 

eventuelt kunne foreslå ændringen ved en fremtidig generalforsamling.  

  

 

b) Hjemmeside  

På næste møde i bestyrelsen afsætter vi to timer til at drøfte et oplæg (udarbejdes af Peter og 

Diana) til hvordan vi overordnet gerne vil have, at klubbens hjemmeside skal se ud, og hvad den 

skal kunne.  

 

På baggrund af drøftelsen på mødet beslutter vi det videre forløb. Der var enighed om, at vi 

eventuelt kan ansætte en person til at varetage en del af det videre arbejde, men at det bliver 

klubben selv der skal skrive tekster mv.   

 

c) Prismodel for Amager Bakke   

i) Brug af bakken i 2019 bliver gratis for medlemmer af DBKK som har betalt måneds eller 

årsmedlemsskab af klubbens klatrehaller (klubtilbud) 

ii) Andre brugere skal betale dagkort 

iii) Der vil være krav til prøve eller kursus.  

iv) Halledelsen fastsætter prisen for prøve, kursus og adgangskort, men indhenter OK fra 

bestyrelsen inden opslag (skriftlig procedure). 

v) Halledelsen rekrutterer instruktører og annoncerer kurser og prøver så hurtigt som muligt.  

 

Martin mente at vi bør overveje at klatrere der har taget forbundets multipitch kursus 

andetsteds skal sidestilles klatrere der tager kurset i DBKK.  

 

d) Støttekoncept talent/elite v/ Susanne (Bilag 2) 

Trænerudvalget kan sammensætte støtte inden for budget uden OK fra bestyrelsen.  

 

Fri adgang til senior-landsholdsklatrere er besluttet tidligere og belaster ikke talent-elite budget. 

Susanne ville give besked til forbundet.  

 

Susanne ville tale med Camilla om klub-t-shirts til konkurrencebrug.  

 

e) Oplæg til funktioner på træningsområdet v/ Susanne (bilag 3)  

Der var enighed om behov for øget lønnet indsats på talent og elite området til at understøtte 

indsatsen. Der var også enighed om at opnormering inden for både træning, 

træningsadministration, og træningsledelse & planlægning kunne indgå i næste ansøgning til Team 



Copenhagen.   

 

Inden for eksisterende budget fra klubben og Team Copenhagen kunne trænerudvalget handle frit, 

men ansættelser som bandt klubben til udgifter, som forudsatte yderligere finansiering skulle 

undgås, indtil der var klarhed over støtte og finansiering.   

 

f) Invitation til at deltage i Christianshavnerdagen 8. september 2019 

Bestyrelsen ville ikke prioritere deltagelse i Christianshavnerdagen.  

 

Morten takker nej tak til arrangørerne. 

 

 

g) Datoer for bestyrelsens møder i resten af 2019  

 

14. maj 18-21 BM 

20. juni 18-21 BM 

 

Følgende med forbehold for kalendertjek fra Camilla, Filip, Niels, Josefine  

 

14. august (Onsdag) 18-21 BM 

01 september (Søndag) 9-16 Bestyrelsesseminar – ude af huset og med moderator 

26. september 18-21 (Torsdag) BM 

12. november 18-21 (Tirsdag) BM – incl. budget 

08. januar 18-21 (onsdag) BM  

 

Punkter til drøftelse 

  

h) Deltagelse i forbundets visionsmøde i Odense den 4. april 

Morten deltager på visionsmøde. 

 

Forbundets forslag om forhøjet kontingent blev nedstemt ved repræsentantskabsmødet i 

november.  Forbundet har derfor indkaldt til visionsmøde med henblik på at drøfte de aktiviteter, 

som forbundet gerne vil gennemføre, men som de ikke mener at have finansiering til. Forbundet 

nævner en række relevante aktiviteter og gode tiltag. Der er ikke lagt op til en prioritering.  

 

I november havde forbundet stillet forslag om flere mulige kontingentstigninger fra de nuværende 

35 kroner til hhv.  50/70/90 kroner/ medlem/ år. Forbundet har ikke en øvre grænse for store 

klubbers betaling. For DBKK vil et kontingent på 90 kroner/medlem svare til et kontingent til 

forbundet på 177.000 kroner årligt, idet klatreforbundet ikke har loft over foreningernes 

medlemskontingent.   

 



Klubbens linje på mødet i Odense vil være:   

 

Klubben har et godt samarbejde med forbundet og søger løbende at forbedre det yderligere. 

Områder omkring kursusbeskrivelser, træning og de nylige initiativer om juniorarbejde er positive. 

Forbundets budget er fulgt med medlemsstigningen og er gået fra godt en million kroner i 2010 til 

knap tre millioner i 2018. Det er positivt at forbundet har ambitioner om at gøre mere af alt det de i 

forvejen gør og også at de ønsker at lægge nye aktiviteter oveni. Men vi efterlyser en prioritering 

mellem de mange ønsker og en villighed til at lade driften af de ting som forbundet med succes har 

udviklet overgå til klubberne, og dermed frigøre ressourcer i forbundets sekretariat til nogle af de 

nye tiltag de gerne vil gennemføre.  

 

Det er rimeligt at en stor klub som DBKK betaler mere til forbundet end en lille klub. Men med det 

nuværende system for kontingentberegning vil klubbens betaling til forbundet blive meget voldsom 

med de foreslåede stigninger.  

 

 

i) Opfølgning på bestyrelsens beslutninger v/ Morten 

Morten opdaterer bilaget på baggrund af gennemgangen på mødet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 


